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סוף השבוע מתקרב והשבת  שלום לכולכם.
. זאת השבת האחרונה בשנת תשפ"א פתחב

 87-ה -ולכן זהו גם העיתון האחרון לשנה זו 
מסריק. )היה  הנעשה של כפר-להופעת הד

הראשונות של  שם אחר בתקופותעיתון ב
אנחנו מתקרבים והולכים ליום הקיבוץ( ו
                לייסוד הקיבוץ שלנו.  90 -ההולדת ה

כבר דיברנו על זה לא מזמן ואני מנצל את 
להזכיר ולעורר את כולנו שוב המקום הזה 

להתחיל לחשוב איך אנחנו מציינים את 
 רותיהמאורע החשוב הזה שמתקרב במה

 ובנחישות. 

העיתון המונח בידכם הוא קצת חריג: ראשית 
, תשפ"א בתחומי המשק שנת הוא מסכם את

הוא יצא רחב החינוך, הגיל השלישי ועוד. 
נושא הדיווח כל  –לצערי ומגוון מהרגיל. 

לים שלנו )הם עוד שלנו???( חסר וזה מהפע
אני מרגיש  ,מכעיס, מתסכל ומאכזב. כעורך

חסר אונים וקצת מיואש מהקשר עם מנהלי 
שה שלי היא שהמצב התחו .המפעלים שלנו

גובה מאבד ונשחק  –הפך לא משתפר אלא ל
וזה חבל כי הקשר הזה עם הציבור הרחב דרך 

 העיתון הוא חשוב וחיוני. 

מאד שהפעם יהיה גם טעם של  רצינו –שנית 
תמונת השער וגם  והצלחנו. –חג בעיתון 

 "הסטודנטים" ות שלהתמונות האישי
מתחילים מרגשות כמו תמיד. הם הצעירים 

ואנחנו,  לימוד וחינוךרך ארוכה של היום ד
ההורים, האחים הגדולים והסבים, מלווים 

אותם בתקווה גדולה ובהרגשה שצוות 
 כדי יעשו הכל ,המורות ואנשי החינוך כולם

יעברו  -עד קטן צשאלו שהתחילו היום 
 ם )תרתי משמע( ליילום מסע בן אלף מבש

שתי קבוצות של צעירים שהגיעו לאחרונה 
כבר צובעות את המקום בצבעים  ,לקיבוץ

עננים. קבוצה קטנה אבל חשובה צעירים ור
יחיו כאן בקומונה ש מדריכיםהם שמונה 

קבוצה ויעשו אצלנו שנת שירות לפני צבא. 
שהגיע  –צבר השלישי גרעין  –ה בהרבה גדול

לפני שבועיים והחבר'ה כבר מרגישים 
וכים הבאים ישראלים. לכולם נאמר בר
  תית של בית. ושתחושו כאן תחושה אמ

 

שיוך הדירות והמגרשים ממשיך לעמוד על 
הם  ,סדר היום ומאחר והדברים לא פשוטים

רים תהיות, שאלות וגם ביקורת. כדאי מעור
לקרוא וגם לגבש דעה לקראת הצעדים 

 הבאים וההחלטות שעוד יבואו. 

 ג'י-ג'י 2ברכה חמה שלוחה מכאן לבוגר צבר 
אחרי שירות  ל"רונה מצהשהשתחרר לאח

ני שלוש שנים הגיע לפג'י -ג'י קרבי בגולני.
מאנגליה ועכשיו חזר לקיבוץ והתחיל לעבוד 

בדוקרט. ברוך הבא והקלטות מהירה 
 ומוצלחת! 

טובה לכולנו שנה  –וכבר מותר לאחל 
               ושנראה ימים טובים והרבה נחת. 

 ע גם מכם!  אברהם.ו... שנשמשבת שלום 

 

 

 1.9.1976 להב דב
 1.9.1984 כץ איטה
 3.9.1988 ינאי יוסף

 3.9.1994 פטיש מאשה
 4.9.1993 שטאהל אוריל

 4.9.1994 דוד-בן ברכה
 9.9.1955 מלינק יואל

 9.9.1992 שמאלי מלכה
 10.9.1998 ארליך רחל

 10.9.2016 חנה היכל
 10.9.2016 רני שיפר

 11.9.1988 שפרלינג פסיה
 11.9.1998 אללו שרה

 14.9.1938 שחורי מנחם
 14.9.1997 עזרא-אבן אסנת
 15.9.1990 גינת גילה

 17.9.2001 בנקו מלכה
 יפה קראוס

 רבין צפורה
17.9.2018 
21.9.1976 

 23.9.2009 מרים קישוני 
 30.9.1998 קליין שרגא

 



 

    ברכת ההנהלה החברתית 
                                                                                                           לראש השנה

 חג שמח!-ערב

בלוח השנה העברי מזלו של חודש תשרי הוא 
מאזניים. מאזניים שהנעלמים המונחים 

 עליהם מתנדנדים בין זכיה למפולת. 

עכשיו, בפתח תשרי, כאשר לוח השנה של 
 –תשפ"ב עדיין נקי ללא רבב, מוטלות עלינו 
ההנהלה החברתית ושאר משרתי הציבור 

הזכות והחובה לנווט את חיינו  –המקומיים 
הזכיה ולחמוק ממפולות; בשכל,  לעבר

 בנחישות, בתושיה ובערבות הדדית.

כמי שמחוברים לקרקע ולחקלאות, עלינו 
                                                                                               -לזכור 

כי האדם עץ השדה:                                                                                       
                                        גם העץ צומח                                     –כמו האדם 

 האדם נגדע. –כמו העץ 

...ולקחת בחשבון                                                                                      
         כי האדם עץ השדה:                                                                              

כמו העץ, הוא שואף למעלה                                                                            
 כמו האדם, הוא נשרף באש.

בימי החג מוצדק יהיה להתרגש ולקיים את 
מצוות "יום תרועה יהיה לכם", אך רוב השנה 
המתחילה בימים אלה תהיה בבחינת "אחרי 

התמודדות  –צלצולים ותרועות  החגים", ללא
אפורה, לא פעם מעיקה, עם הימים, 

החודשים והשנה שבפתח.                                                                                                      
מי יתן וימי החג והמועדים האחרים של 

התרוממות הרוח יעניקו לנו דלק ועוצמות  
לוח בבטחה גם את מגפת הקורונה ואת לצ

יתר אתגרי החול. להיעזר במשאבים 
 החומריים והנפשיים, לחבור לגייסות 

 

כדי שבמבחן התוצאה נקיים  –האופטימיות 
ונטפח את קיבוצנו כך שנמשיך להיות חברה 

נאורה, תרבותית וחמת לב, במקום שנעים 
 ומעניין לחיות בו ולגדל בו ילדים.

 וצלחת לקיבוץ ולכולנו!חג שמח ושנה מ

 עמי זינגר 

 חברתיתהנהלה ההבשם                    

 

 בימים טרופים אלו
רצינו לומר תודה ענקית על התמיכה והעזרה 
שקיבלנו מהחברים ומהקהילה שלנו בשבוע 

 וחצי האחרונים.

כפתיות, על המתוק, על תודה על הדאגה, הא
המלוח, על השאלות, על המשלוחים, על 

הארוחות, המתנות, הפינוקים, על  הצעת 
העזרה  והידיעה שיש כל כך הרבה אנשים 

 שדואגים לנו.

תודה מיוחדת לנאוה פרלמן שתמכה וליוותה 
 אותנו לאורך כל התקופה.

אין ספק שבזכותכם הצלחנו לעבור את רכבת 
 ההרים המטורפת הזו ביתר קלות.

ולדעת שאלו  - כיף להיות חלק מקהילה כזו
 שינו.הם אנ

 בהערכה רבה ובברכת בריאות לכולם

 דן וכל משפחת כרמלי.

 



 
 2021אוגוסט  –דו"ח מהעסקים 

: הקיץ לקראת סיום וענפי החקלאות כללי
העסקים ממתינים לבואה של עונת גם ו

הסתיו ותחילתה של עונה חקלאית נוספת 
לפי לוח השנה העברי. נברך לשנה טובה 

 מקודמתה מתוקה ומלאה בעשייה ויצירה.

חה בהנהלת העסקים האחרונה סיכמנו בהצל
סקרנו את  .2020של שנת  ואישרנו את הדו"ח

ויות בכל הפעיל 2021סיכומי החציון של שנת 
 כנית העבודה.הרבות והתחזית לביצוע מול ת

 ,למרות או אולי בגלל הקורונה ,2020שנת 
השפיעה לטובה על המשק החקלאי, פגעה 

בעיקר בפעילויות התיירות וכפר הנופש 
מה בתוצאה טובה מהשנה הקודמת יוסי

 בתאגיד העסקים.₪ יליון מ 2.3וברווח של 

תוצאות החציון ממשיכות את מגמת השיפור 
ברוב הענפים ונותנים תקווה לעמידה 

בתוכנית שאושרה אך האתגרים החיצוניים 
 והפנימיים רבים ולרגע לא משעמם.

 

 

 בגד"ש 
אחרונים החודש הם  .גידולי הקיץ נאספו

ם בשדה האבטיחים לגרעינים המיובשי
נהנינו לאורך  .לבית האריזהלקראת המשלוח 

תוק הקיץ מהאבטיחים למאכל והתירס המ
נקצרו  .בכולבולית, קצת גם נשלח לשוק

התירס לתחמיץ והחומוס ובשדה ממתינים 
ליבול יפה גם שדות הכותנה וחלקת הבוטנים, 

יבוא רק בעיתו. לא יפתיע ובתקוה שהגשם 
מענקי שימור הקרקע שודרגו מעבירי סיוע ב

ם לדרך אלנבי. נערמו האדמות המים הצמודי
כות ילהשבחת הקרקע בחולות צפון ובבר

דרום, ההשקעה ברחפן הריסוס החדש עברה 
משלב ההרצה להפעלה מבצעית ותוכנית 
 הזריעה לקראת שנת השמיטה המחייבת 

 

אישורי מכירה מקדימים אושרה לפני ראש 
 מם בשדות.עהשנה, בקיצור לא מש

 

 

 

                                             במטע 

אבוקדו עונת הקטיף החלה עם הזנים ב
הערכת היבול על  .ם והירוקיםמיהמקדי

העצים טובה מאד במטע שלנו ובכל האזור 
טון לעונה  850ואנחנו צופים לעבור את ה 

הקרובה עם כניסת החלקות הצעירות לניבה. 
השלמנו את הנטיעות החסרות לפני שנת 
את השמיטה, שדרגנו את הדרכים בחלקה ו' ו

את האדמה  .מעבירי המים לקראת החורף
טח הביצה. במחצית המיותרת פינינו לטיוב ש

השנה הראשונה נהנינו ממי שיטפונות 
ממאגרי המים שלנו באיכות טובה, בחודשיים 

האחרונים אנחנו סובלים מאיכות בעייתית 
מאגרי אשר המגיעים מהמתקן מ םשל מי

לטיהור שפכים של עכו וכרמיאל וחורגים 
המתקן המותר. ביחד עם מאגרי אשר ננסה 

לגד"ש עוד לשפר את איכות המים למטע ו
 השנה. 

 
  

                                              הרפת 

ספק חלב לפי המכסה למחלבת ממשיכה ל
מחיר המטרה של החלב עודכן  .שטראוס

בתחילת השנה לפי ההסכם הארצי אך עליית 
פרות גורמת לפגיעה ברווחיות מחיר המזון ל

חצר הצינון המוגדלת אפשרה לעבור  .הרפת
את הקיץ החם בצורה סבירה, לסבול פחות 

ולשמור על תפוקת החלב שיורדת בעונת 
הקיץ. הפרות ממתינות לחורף שיבוא במהרה. 

קו הביוב יצר תקלות חוזרות במכון החליבה 
ואנחנו מנסים לקדם את הפתרון שאושר 

ון החליבה ובהולכת הביוב לטיפול בשפכי מכ
כנית הגדלת ת מקודמת ,במקביל .פתמהר

של שאול  והרפת ומכון החליבה החדש בסיוע
דוכס וצוות היועצים המקצועיים להשלמת 

התוכניות להיתרי הבניה הנדרשים בשנה 
 הבאה.

  

 

 

 



 

 

  בלול

החל המדגר החמישי אך ענף הפטם שלא 
סובל מהפסדים מתוכנן כמו ענף החלב 
לועוף אינטגרציית מי .גדולים בכל המשחטות

כנית חיסכון תה אנחנו קשורים הציגה תיא
והתייעלות לצמצום ההפסדים הגדולים 

מתחילת השנה הכוללת את כל שרשרת הערך 
אג' לק"ג  21כולל חוות הגידול שיקבלו רק 

פטם. זו פגיעה קשה ברווחיות הלול ומורידה 
תקבולי הלול  .ש"ח מהתוכניתלף א 300 -כ

יכים גם השנה ומאזנים את מחוק הגליל ממש
הפעילות בתקווה להסדר בענף ושיפור 

 בתוצאות בשנה הבאה.

 

                                                    במדגה

השיווק לראש השנה משלים את החסר מחג 
בתוכנית  הפסח ומביא אותנו לעמידה

התחלנו ביישום  .העבודה ולאיזון בפעילות
ברפורמת המדגה לפי עות הנדרשות ההשק

כנית ההשקעות שאושרה בתמיכה של ת
משרד החקלאות למימון חלקי של ההשקעות. 

כות הקטנות ליד יכות, חודשו הבריהועמקו בר
 3כנית חלוקת בריכה ת ה, אושר7כה יבר

 .לביצוע בחודש הקרוב לפני הגשמים שתכנס
דרגו תשתיות שוהציוד הנדרש למדגה נרכש ו

נשלים את התוכנית  .הדרכים והחשמל במדגה
במהלך השנתיים הקרובות לעמידה בדרישות 

הרפורמה. הדייגים ובעיקר הדגים מתרגלים 
כות ילעבודה בצמוד למערכות הצפות בבר

הדגים והצוות מוכן לביקוש הגדל לקראת 
 החגים.

  

 אנרגיה סולארית 
המערכות על גגות הרפת והמפעלים עובדות 

 קות את הצריכהמתחילת השנה ומספ
התוצאות העסקיות  .העצמית בצורה טובה

טובות ומאפשרות את החזר ההשקעה 
טיפול בניקיון הבהקמת המערכת והמשך 
מקודם פרויקט  - ותחזוקת הקיים. במקביל

, פרויקט אגירת כות הדגיםיהשותפות בבר
 אישרנו בהנהלה .החשמל בשטח המחלק

האחרונה לגשת עם שותף למכרז  הכלכלית
 ל למתח עליון על מנת בתחום אגירת החשמ

 

לאגור בשעות היום והשפל ולספק בשעות 
 השיא לרשת עבור חברת חשמל.

 

                                               -מים  

על  ,המאגר סיפק העונה מים באיכות טובה
לגד"ש ולנוי.  למטע ,קות המעבדהפי בדי

כנית שיפור הניקוז בחלקות טיון וביצוע ת
מעבירי המים לאורך שדרת הזיתים באלנבי 

שאושרה במשרד החקלאות בוצעה. גם הבאר 
 .אוק תרמה את תרומתה לגידולי השדהבתל ד

של מקורות תואם למעבר  90פרויקט תת"ל 
המזרחי והפקעת שטחי גידול מדרום  שטחב

הסימון בשטח  .מאגר כפר מסריקללמט"ש ו
והעבודות להנחת הקו החדש ממתקן 

לכיוון חיפה יחלו  "שרגאליד מחנה "ההתפלה 
 בתחילת השנה הבאה.

 

 תיירות + כפר הנופש 
האורחים כל ו כפר הנופש עמוס בהזמנות

נהנים הנופשים שבחרו להישאר בארץ ו
. כת השחייהיברמממדשאות הקיבוץ ו

מאי בתקווה חודש התפוסה גבוהה החל מ
החגים ללא סגרים וביטולים לעבור גם את 

                                              בגלל בידודי קורונה.
עגלת האוכל צ'כוליטא שהתקבלה כתרומה 

לשדרוג אתר התיירות מושכת את הקהל 
המקומי ועוד... ומתחילה לייצר שם באזור. 
פרויקט שבת ישראלית של משרד התיירות 

נה יך גם לשוהמועצה לשימור אתרים ממש
ראינו ירידה קלה של מבקרים בעקבות  .הבאה

החום של אוגוסט ואנחנו נערכים לחידוש 
הפעילות בהיקף גדול בתקופת החגים. יחד 

 עם צוות המדריכים ותגבור צוות העגלה.

 

 

   –קאנביס 
שלב א' של מכולות המו"פ נבנה ואנחנו 

 בתהליכי אישור של המשטרה והיק"ר
ואנחנו להפעלתן. האזור מרושת מצלמות 

לא להסתובב ללא תאום לכולם מזכירים 
בשטח. השותף האמריקאי אישר את כניסתו 

לבי ההסכם לחתימה לשותפות ואנחנו בש
 השותפים העבירו את  .ולהקמת השותפות

 

 

 

 

 

 



 

חלקם בהשקעה על מנת לא לעקב את 
התקדמות הפרויקט, היתר הבניה הושלם 

תפים וההנהלה להיכנס ומוכן לאישור השו
 לביצוע של שלב ב'.

 

 

 ענפי העזר 
שדרוג  –עבר קיץ מלא פעילות גם עליהם 

תשתיות מים, ביוב, חשמל בקיבוץ ובעסקים, 
שימור הקיים ותיקון תקלות במוסך, מסגריה, 

חשמליה והמשך מתן שרות איכותי, זמין 
 ושלנו מכל הלב.

לראש השנה וסיומה של שנה חקלאית 
כפינו נרימה, כמילות השיר, לשנה  -חת מוצל

ועמל  טובה לאבא, אמא, דוד גיבור, לכל נוטר
נייחל לשנה טובה ולכל ילדה וילד שנה טובה. 

רימון והרבה נחת מיבולינו לא פחות, מלאה כ
לכל בית כפר מסריק עובדינו  ידינו ומעשי

 ומשפחותיהם השותפים להצלחות.

 ירון רייז                         חג שמח

 
 !לכל החברים שלום רב

 
 1.9.2021ברצוננו לעדכן אתכם כי ביום 

התשלום המלא עבור שולם לרמ"י 
 .חלופת האגודה

בסופו של תהליך גיוס הכספים, נדרשנו 
ענות ילהלוואה קטנה יותר בעקבות ה

ותשלום אישי של החברים  כלל הציבור
 על המגרשים.

 שנה טובה וחג שמח

 הצוות המתאם

 

 

 

 

 יוזמה וחדשנות
מבין הקווים המנחים שהתווה אבשלום 

לחברי ההנהלה הכלכלית של קיבוצנו, אני 
מבקש להרחיב, ולו המעט, את סוגיית 

                                                  היוזמה. 
בשנים האחרונות חלו בקיבוצנו התפתחויות 

יה הקיימים, שמעבר לענפי החקלאות והתעשי
אשר נועדו להגדיל באופן משמעותי את 
הכנסות הקיבוץ: הכניסה לתחום גידול 

הקנאביס לצורכי רפואה, חכ"ם, הפעילות 
"בשטח המוּשָב", השכרת מבני תעשייה, 

תכנון "צופה אלי עתיד" לקראת סלילת כביש 
בסמוך לקיבוצנו, וכנראה עוד. לעניות  6

 דעתי, אין די בכך.

י עוקב אחר הנעשה בתנועה מזה שנים אנ
הקיבוצית. לצד ידיעות אודות הצלחותיהם 

של קיבוצים הנחשבים "עשירים", אני קורא 
מפעם לפעם על קיבוצים שבמשך שנים 

דשדשו בַמקום מבחינה כלכלית, אך הודות 
ליוזמה חדשנית חל בהם שינוי לטובה מקצה 

 לקצה.

אינני חושב שהקיבוץ שלנו "מסכן", ואני 
שגם בפעילותו הכלכלית הנוכחית בטוח 

ובהתנהלות נכונה יוכל להתמודד עם אתגרי 
העתיד. עם זאת, בהיותי משוכנע שההון 
האנושי שלנו אינו נופל מזה שבקיבוצים 

אחרים, על חברי ההנהלה הכלכלית לשאת 
עיניים סביב ולהקדיש חלק חשוב מזמנם 

ומתשומת לבם באיתור מערכי ייצור חדשניים 
הביא לקפיצת מדרגה בכלכלת שעשויים ל

 קיבוצנו.

ברור לי שיוזמה כזאת תהיה כרוכה בגיוס הון 
ובמציאת שותפים, תוך הבטחת שליטתנו בכל 

 שותפות כזאת.

 פישר אברי

 

 



 שלום כיתה א'
                           ברכת ההורים לילדי 

 א' החדשיםכיתה 
לאביב, מיקה, מתן, אלה, ירדן, נגה, 

 נדב, רומי, ענבר, איילה, גאיה ורותם.

אתם  -הגיע היום הגדול לו חיכיתם כל כך 
ות שלכם רבה וגם עולים לכיתה א', ההתרגש

 תכם. אנחנו מתרגשים א

הספר הוא שלב משמעותי  המעבר מהגן לבית
ומרגש ומסמל עוד מדרגה של התבגרות 

 ופיתוח עצמאות.

אנחנו רוצים לאחל לכם, ילדים אהובים 
שלנו, שתהיה לכם שנה מספקת ושמחה, שנה 
בה תלמדו דברים חדשים ומעניינים, תפתחו 
ביטחון ולא תתביישו לשאול שאלות ולהיות 

סקרנים. שנה שבה תצברו חוויות חדשות 
נות, תכירו חברים חדשים וטובים, שנה ומה

בה תעשירו את עצמכם, תעזו, תחלמו בגדול 
ותדעו לבטא את הקול הייחודי של כל אחד 

ואחת מכם. זכרו, שאנחנו ההורים, תמיד פה 
 עבורכם, סומכים עליכם ומאמינים בכם מאד.

אנו שולחים גם את תמיכתנו והערכתנו 
הרבה לצוותים החינוכיים שילוו אתכם 

אנו מפקידים בידיכם את היקר  -לאורך השנה
לנו מכל ועושים זאת מתוך אמונה וביטחון 

ומאחלים לכם הצלחה רבה, שנה של בריאות, 
 עשייה וסיפוק.

ילדים יקרים, אנחנו מאחלים לכם ולכל 
התלמידים המקסימים שנת לימודים בריאה, 

 שגרתית, פורייה ומהנה.. הרבה בהצלחה!!!

 ולה,באהבה והתרגשות גד

 ם שלכםהוריה                                     

 

 

 



 

 
 

 

 

 

  

 



 

 השיוך

 .שנים שהגענו עד הלום 9לקח לנו 

בהקמת  2001התחלנו בתהליך השינוי בשנת 
צוותים שהתחלפו, מלווי צוות שהתחלפו, 

צעדים המעשיים התחלנו ב 2012ובאוקטובר 
     ו.מינורית ולאט לאט העמיק ושהחל

מצאנו ביחד מודל מתאים שאיזן בין 
האמירות "אנחנו רוצים להישאר קיבוץ" לבין 

אנחנו גם רוצים קיבוץ, אבל קצת "האמירות 
שנותן ביטוי לעשיה, לתרומה ובעיקר  ,שונה

 ."לפרט שבתוך הקהילה

הוא הנדבך שאנחנו בעיצמו, מודל השיוך 
 האחרון בפאזל שיצרנו, שיוך חלופת האגודה.

שהוצגו לנו רק ותמנו עליהם ההסכמים שח
צדדים -נראו לכל קורא כחד ,לפני שבוע

בהסכמי השכירות שבעבודתי  .להחריד
במילואות אנחנו מחתימים לקוחות, 

אולם יש  –אינם בעלים הם  .השוכרים מבנים
לעומת . 'תחזוקה, תשתיות וכו –להם זכויות 

אני אישית )חתמנו עליו אנחנו בהסכם שזאת 
נראה ממש חד צדדי.  ("מחאה"חתמתי תחת 

אני מבין את עורכי הדין של הקיבוץ שרצו 
לא  ,מולם –כל נושא ועניין הקיבוץ בלהגן על 
חברי שאני ציפתי  .חבריםמקצועי להיה נציג 
יהיו הצוות שעוסק בנושא השיוך ו המזכירות

הם חברי היום נציגי החברים ושיגנו עליהם. 
 ברים חיהיו חברי הצוות ומחר ו מזכירות

אלו המניין שעוברים תהליך אישי בקיבוץ, מ
שבונים ביתם ומגיעים למחלוקת עם 

 ומה אז?  –המזכירים 

מזכיר "חתמנו על נספחי שטר משכון שאיזה 
רגישים ויש עוד נושאים  םיכול להפעיל "פזיז

 שעלו לפני ובעת החתימות.

אני מבקש שנעבור את תהליך השיוך בצורה 
יה יהיה יותר ברורים סדורה ותהליכית ולאחר

 כמה נושאים והם:

 –כון" כפי שהזכרתי נושא " שטר המש .א
ל אלא ברוב פעהיות מולא יוכל ל

 מיוחס של חברים בקלפי.

 
בהסכם שולל מהחברים לבנות  4סעיף  .ב

כל  ,התשתיות מפריעותביתם במידה ו
 1הזיז אותם ובנספח  אעוד הקיבוץ ל

צריך  .דיהניסוח חד צד ,בכללים
בעיקר במסמך פנימי להסדיר זאת 

לגבי סיום והטיפול בתשתיות והחזרת 
 המצב לקדמותו.

 

יש הפרש ניכר בין המיסוי  -מיסוי ה .ג
למגרש מבונה ולמגרש לא מבונה 

יתכן שבנושא  לא –לטובת המבונה 
נתן לחברים  ץאיכות הדירה שהקיבו

בנושא המיסוי לא יהיו ויהיו איזונים, 
איזונים קיים בין . נושא האיזונים

חברים שקבלו מגרש מבונה וכאלה 
תיות. שקיבלו רק שטח ללא מבנה ותש

הכלל צריך להיות  .כנ"ל  בין היורשים
 זהה וכך גם ההתחשבנות. 

 
 

סוגיה  –שתיות בעת ירושה תשלום ת .ד
 מחשבה.עליה מספיק  נהשלא נית

יורש בקיבוץ מקבל מגרש עם תשתיות 
נתיים יכול להשכירה במשך ש –ודירה 

 –עד למכירה לחבר שהתקבל לקיבוץ 
ומשלם על תשתיות קיימות. יורשי 

הביצה הבתים שייבנו בעתיד בשטח 
 –לא מקבלים לא תשתיות ולא בית 

נדרשים לשלם עבור אבל הם 
שהנושא עלה כהתשתיות כעת. 

סוכם שסכום עלות בהכנת ההסכמים 
ם התשתיות יקוזז מתשלום האיזוני

 ה.ות למבנשהקיבוץ מחזיר על הזכ
נראה לי  .הצוות כנראה החליט אחרת

שצריך להעמיד את ההחלטה על 
התשלום בהתאם להתקדמות 

לבדוק בכלל צריך התשתיות, ולדעתי 
השוואה ואיזונים גם בנושא התכנות 

חבר שעבר לבית עזר למשל,  .זה
והעביר את ביתו לקיבוץ, וחבר 

ר בביתו זהים מבחינת ההורשה, טשנפ
אולם הפערים כאן גדולים  ויש לתת 

 על כך את הדעת. 

שהם יותר טכניים ולא יש עוד כמה נושאים 
, אולם כאן תייהנושאים שהעל מהותיים כמו



הרמת הפרויקט תוך שילוב  - ןצריך גם לפרג
כלל החברים ועוד בזמן המגפה עם כמות 

 הנדבקים אצלנו זה בהחלט לא פשוט
והעומדים והעומדות בחזית תפקדו והוליכו 

אני בהחלט רוחש  –את התהליך בנחישות 
 כבוד לכולם.

ביקשו פנו אלי מספר לא קטן של חברים ש 
לטפל בנושאים הללו, ואני מוכן אם ממני 

דרש להיות שותף לחשיבה ולמסמכים יי
 שיתנו ביטוי לנושאים שהועלו ויעלו בעתיד.

אני מאוד מקווה שנדע ביחד לאזן את 
הנושאים שבמחלוקת, שנצליח להביא כמה 

בעיקר כאלה ושיותר בנים חזרה לקיבוץ, 
 בקיבוץ.נציגים ואין למשפחתם בעבר שעזבו 

   איתן שפר

 

 

                  שיוך העדכון מצוות 
 ותשובה לאיתן

לאחר אישור שיחת הקיבוץ ובהתארגנות 
 , הצלחנו לרכז העסקהמהירה להשלמת 

 ,בשבוע הערכות את יועצי המס ועורכי הדין
הנה"ח עובדות הצוות השיוך המתוגבר ב

ובעיקר אתכם החברים והיורשים לשבוע 
 החתמות מרוכז.

ההיענות היפה, הסדר והארגון אפשרו לנו 
 לעמוד ביעדי ההחתמה ואיסוף הכספים.

במקביל השלמנו את אישור העברת הכספים 
ם וההלוואות שנדרשות לתשלום מהתאגידי

 השובר.
אנחנו עושים מאמץ גדול להשלים את תהליך 

 ולשלם בשבוע הקרוב את השובר לרמ"י. 
  

המשפחות שנכנסו  ,בעקבות השפעת הקורונה
 ,לבידוד והמורכבות של העסקה ליורשים

אמנו תאריך השלמות לחתימות עבור ית

שלא הספיקו בשבוע הראשון שיהיה החברים 
 14:00 – 10:00 19.9ב 

הגיעו מספר פניות ושאלות מחברים, שאין 
החלטה. נושאים אלו יגיעו או  תשובה ןעליה

הנהלה הלאישור ולצוות השיוך ויובאו לדיון 
 מידת הצורך לשיחת הקיבוץ.בחברתית וה

 

 התייחסות לדבריו של איתן שפר:
 

 :    החתימותתהליך כפי שהסברנו לפני 
לא יופקדו בשלב זה, שטרי המשכון שנחתמו 

דרשו גם בעתיד ונלמד לנהוג יבתקוה שלא י
חברתית ההנהלה הלפי החלטות השיוך. 

תקבע לאחר דיון בסוגיה את התנאים 
להפעלתו במידת הצורך, גובה החוב, חריגת 

יורש מכללי השיוך ומימוש הנכס ו/או  החבר
 ועוד.

 
נושא המשך אחריות הקיבוץ לטיפול ב

הקיבוץ ממשיך להיות  -בתשתיות הציבוריות 
אחראי על התשתיות הציבוריות גם אם הן 

נמצאות בשטח המגרש המשויך. לקיבוץ 
מחויבות להוצאת התשתיות ע"פ תכנית רב 

שנתית ובהתאם לצרכים שיעלו מחברים 
כולל החזרת השטח לקדמותו. יש התייחסות 

 מפורטת לכך בתקנון השיוך.
 

 .בנושא הדיווח למס על עסקת המקרקעין
נושא הדיווח על מגרש מבונה ולא שב קבענו

 ,פער שיש לתת עליו את הדעתקיים מבונה 
על מיסוי  יותרדרשו לשלם יבמידה וחברים י

מגרש לא מבונה. נמתין בסבלנות לעבודת 
יועצי המס וקבלת הדרישות לתשלום ונקיים 
את הדיון לאחר איסוף הנתונים במטרה לא 

א להפלות לרעה חברים שבחרו מגרש ל
 מבונה.

על נו בפגישות עם יועצי המס, יכפי שהנח
לעדכן בכל דרישת תשלום שתתקבל החברים 

 מרשות המיסים.
 

במהלך אוקטובר נתקדם למימוש תהליך 
יפתח חשבון לאיסוף הכספים  .האיזונים

מהחברים שנדרשו לשלם ולאחר איסוף 
הכספים נעדכן את המשפחות הזכאיות 

ונעביר את התקבולים. בתקוה להשלים שלב 
 א' של האיזונים עד סוף השנה.

 
אין קיזוז בין חובת התשלום למגרש  -ל לככ

או למס או לתשתיות היורשים ובין זכאות 
שפורסם בהחלטות לקבלת כספי איזונים. כפי 

הקיבוץ נקבע כי התשלום של היורשים לקרן 
סקה ובעתיד ישולם יהתשתיות יהיה ביום הע

חודשים מקבלת היורשים את הנכס.  3עד 



התקבלה פניה לדחיית תשלום התשתיות, 
ביצה שטח שייבנה במחברי קיבוץ היורשים ב

ונדרשים לשלם את קרן התשתיות כעת. 
השיוך והנהלה נושא זה יובא לדיון בצוות 

 חברתית. 
 

אנחנו נמצאים רק בתחילתו של תהליך 
המימוש של שיוך המגרשים, מנסים ללמוד 
ולתקן את הנדרש וזמינים לשאלות הבהרה 

 או בקשות להמשך דיון.
אנו מניחים שתקנון השיוך הוא בסיס טוב 

דרשו התאמות בהמשך ילתחילת הדרך וי
 לסוגיות ונושאים עליהם לא נתנו את הדעת

בשנים האחרונות. מבקשים להיעזר בסבלנות 
 ומבטיחים לבחון כל בקשה לשיפור. 

 
 ולך איתן, נשמח כי תצטרף לצוות השיוך

 

 צוות השיוך

 

 

 שקית אחת פחות!

לקראת השנה החדשה הצלחנו להוציא לפועל 
יוזמה שמלווה את הצוות שלנו תקופה ארוכה 

 הפחתת השימוש בשקיות ניילון בכלבו. ,והיא

-וד החג אנו מתחדשים בשקיות בד רבלכב
פעמיות מעוצבות ויפות עם לוגו של כפר 

 מסריק )בעיצובו של דודי קורן(.

הנזק הסביבתי שנגרם ע"י  מהוכולנו יודעים 
שימוש בשקיות ניילון. השימוש בשקית קצר 

אך משך ההתכלות של השקית ארוך והנזק 
לטווח ארוך ממשיך ע"י פגיעה בסביבה 

 סתטית ואקולוגית.מבחינה א

יש לנו הזדמנות לפעול למען קיבוץ ירוק 
וסביבה ירוקה וללמד גם את ילדינו על 

                                       סביבה נקייה וירוקה.
מה עושים? לוקחים את השקיות הרב 

פעמיות לכל קניה! ואומרים לא לשקיות 
 ניילון!

 מקוות לשיתוף פעולה 

 טובהאיחולי שנה וגם 

צוות צמצום השימוש בחד פעמי: נילי 
אביזמר, תלמה בן דוד, רותי בן דוד, 

 ליאור בירק.

 

שלושים למותה של   
 זוזה אסתר מילר ז"ל.

                                    .אמי היקרה והאהובה
צטרפת ואת מו נפרדים ממך אנחנ .כמה עצוב

. מאוד קשה היה לראות את לאבינו היקר
סבלך לאחר פטירתו של אבא וההשפעות של 
 .תקופת הקורונה. עברת תקופה קשה במיוחד

חייך היו חיים מורכבים ורצופי משברים לצד 
ימים שמחים ומאושרים. מתקופת השואה 

המורכבת  אותה שרדת כילדה ועד העלייה
סריק בה הקמת מ-לארץ ישראל ולקיבוץ כפר

, משפחה לתפארת. משפחה עם אבינו זאב
 הבאתם לעולם את רחלי, ניר ואותי. 

תמיד דאגת לרחלי אחותנו האהובה ואנחנו 
ים להמשיך ולדאוג לה כפי שהייתם מבטיח

רוצים. תמיד היית אופטימית ואהבת לעזור 
 לכל מי שפנה אליך.

חות , טיולים, שיהיו לנו הרבה חוויות טובות
 .ה למסעדות ועודנפש, יציא

ו נפרדים ממך, הנכדים אורי בעצב רב אנחנ
, אשתי ליאור שאהבה אותך ואני ועומר

 שמאוד אהבתי אותך. 

לא עדיין טרפת לאבינו היקר שאת מצ
, אבקש התאוששנו עוד מהפרדה ממנו

 שתמשיכו לשמור עלינו מלמעלה.

 אמא 

לקרוא אני מבטיח שאמשיך  .תחסרי לנו מאוד
את ספרך המצמרר אודות תקופת השואה 

ולשתף בו את ילדי ואת הדור  "ילדה במנוסה"
 הבא.

ליאור  ,, אוריראוהבים מאוד עומ
 מילר ועידו



 
 "הגיל השלישי "סיכום שנה

 

הכתיבה ל"גיל  ,השנה המסתיימת השבוע
בריאות בכל דרך הירה על השלישי" שמ

מסכות בשעות  תיהחל מעטי - אפשרית
 המפגשים שלנו וביטול טיולים לזמן הקרוב. 

 
חיפשנו איך בכל זאת לייצר התכנסויות עם 

שעות ארוכות בתוך  תוכן כדי לא להישאר
הבתים. כך הגענו לרעיון של מפגשים 

שבועיים בכל יום רביעי במועדון לחבר, 
בעיקר בשעות הבוקר. כל חברי הקיבוץ בעלי 

, התנדבו שבהם הם עוסקיםידע בנושאים 
להרצות בפנינו, והיו אלו הרצאות מרתקות. 
כתבנו כבר בעבר שגילינו בתוכנו אוצר של 

ידע בתחומים מגוונים, החל מחקלאות, חינוך 
ומחקר, נושאים כלכליים, טיולים בעולם ואף 

ארחנו מרצים בהתנדבות מבחוץ. מדי פעם 
גם ארוחות בוקר טעימות ובסך הוספנו 

בי דעת יוצלחים, מרחהיו אלו מפגשים מ הכל
ן וגם ולימוד, כי העולם מתפתח כל הזמ

אנחנו המבוגרים רוצים להיות מעודכנים, 
 להרגיש שייכים ולא להישאר מאחור.

 
אנחנו מסכמות בסיפוק את שנת תשפ"א 

 וכבר מתכננות את השנה החדשה.
רונה, שיהיה עלינו ללמוד לחיות למרות הקו

 .תהיא
 

  שתהיה לנו שנה
 עם תקווה ושמחה

 ושהגשם יבוא בעיתו
 ויפזר את אבק החמסינים,

 המחלות והמועקות.
 שתהיה לנו שנה טובה

 ומאירה.
 שנדע פשוט להתחיל מחדש.

 
 גליה שטיין        צוות "הגיל השלישי"

 
 

 

 
 

 סיכום קצרצר של השנה במטע:
 

 - שנת תשפ"א הייתה מהטובות שידע המטע
 

טון,  690הגיע ל  סך כל הפרי שקטפנו יבול:
 . התוצאה השנייה בהיסטוריה שלנו

המחירים, הן ביצוא והן בשוק המקומי היו 
 1.5עם ממוצע של קצת מעל בשיא. סיימנו 

 ם. טון לדונ
האחרונות שנים הנטיעות בשטח לת גדהעם 

עליית השטח המניב, אנו מצפים ליבול של ו
 טון בעונה הקרובה. 800מעל 

 
נטיעות: השנה נטענו את הנטיעה הגדולה 

דונם  140בתולדות האבוקדו בכפר מסריק. 
שתילים חדשים, מביאים אותנו  8,000שהם כ 

מטע  520דונם מטע נטוע. מתוכו כ  800 -ל
 נושא פרי )מניב משוקלל(.

 
: השנה הבאה עלינו לטובה עותהנטי להמשך

תשפ"ב, תהיה שנת שמיטה, בה אין  –
נטיעות. בשנתיים שלאחר מכן אנו מתוכננים 

. המטע בשנים דונם בכל שנה 100לנטוע עוד 
של תנופת צמיחה, ועם כל האתגרים השונים 

מה העומדים בדרכנו, אנו עומדים במשי
הגיע ליעד לומתקדמים לפי התכנית הגדולה: 

 דונם אבוקדו. 1,000י של האסטרטג
 

אנחנו נהנים משיתוף פעולה עם נותני 
השירותים בקיבוץ והקולגות בגד"ש, זוכים 
לגיבוי של הנהלת הקיבוץ וממעטפת סופר 

 מקצועית של מילופרי.
 

שתתחדש עלינו שנת תשפ"ב )תהא שנת 
 פירות בהמון(.

 
 חג שמח ושנה טובה  

 יואב גירש
 



 
המחזאי  –שאלות ותשובות עם עדי אילת 

 והבמאי של הצגת סיום השנה במרח"בים

 סיפורו של המחזה סומכי
בגלל  מרחוקאיון הזה נאלצנו לקיים יאת הר

השאלות נשלחו בטלפון  .מגבלות קורונה
והתשובות מובאות כאן כסיכום של ערב 

פעמי. ערב בו העלו ילדי -מפתיע, מקסים וחד
 את המחזה "סומכי". בים"המרח

שאלה: של מי היה הרעיון להעלות מחזה 
 לסיום החופש?

פנו אליי לפני שנה, : קצת לפני פורים עדי
מהמרחבים שאעשה איתם את "מגילת 

אסתר". עינב רייז אמרה שמעט מאד ילדים 
מעוניינים להשתתף אז שאעשה משהו פשוט 
לעשרה משתתפים. צמצמתי דמויות, פישטתי 

שהילדים מכירים את  מאחראת הטקסט ו
יהיה קל לעניין שאז הערכתי הסיפור הבסיסי 

אותם. כבר מהחזרות הראשונות ראיתי 
הגיעו להפתעתנו, שצריך לשנות תכניות כי 

ילדים. עשינו בערך עשר חזרות במשך  30
 תחזקה אצלי ההרגשה אותם שבועיים וה

שאני יכול לביים. בפעם הראשונה שיניתי 
והוספתי בעזרת הילדים תמונות, קיצרתי 

הפרויקט נגנז  ...והכל היה מוכן להצגה ואז
כללי. מיכל גירש הבידוד הקורונה והבגלל 

וכל  מבצעאמרה לי שבעקבות ההצלחה של ה
התהליך היא רוצה לעשות הצגה גדולה בסוף 

 מכאן צמח המחזה סומכי.  החופש הגדול.

במיוחד  -השנה שאלה: כתבת את ההצגה 
 בים?"למרח

 40ה "סומכי" כתבתי כבר לפני : את המחזעדי
 20ועוד פעם לפני  30גם לפני אחר כך  .השנ

תיאטרון  בגלל המחזה הזה ה ,שנה. בעצם
הייתי בכיתה  ,11הייתי בן מלווה את חיי מאז 

רסם שנה לפני כן עמוס עוז פ .1979בשנת ו' 
בבית את ספרו "סומכי" והקריאו לנו אותו 

 כנראה  בהשכבות.הילדים בהמשכים 

 

כננו שזאת תהיה הצגת סיום תשהמורים 
המחיזה אותו אפילו שלנו. לאה מסד  'כיתה ו

שהיה הבמאי שלנו, טוטו רונא  ,למחזה. בסוף
דווקא של בשביס זינגר ו -בחר מחזה אחר 

 אותו העלנו כהצגה. 

אני נורא אהבתי את "סומכי" וניסיתי כבר 
להמחיז אותו בפעם הראשונה. אחר  'בכיתה ו

לקחתי ה שנ 20כך שוב בצבא וכך הלאה. לפני 
את הספר מהספרייה ונתתי אותו לטוטו כדי 

שיביים את המחזה עם מבוגרים מהקיבוץ. 
התעכב כמה שנים ומאז הלה גולצר  המבצע

קראה לי "סומכי" כי לא החזרתי )הספרנית( 
לי לעשות  האת הספר. אז כשמיכל הציע

גדול קפצתי על הגה לסוף החופש הצ
 המציאה. 

: איך שכנעת את הילדים לשתף פעולה שאלה
 בצורה כזאת מוצלחת.

: כבר בחודש יוני התחלתי להקריא את עדי
 .דים כדי שיכירו ויאהבו את הסיפורהספר ליל

בהמשך הקראתי להם את המחזה עצמו 
י שיתרכזו ויבחרו לעצמם תפקיד וביקשת

רוצים לגלם. ידעתי שהם יגלו שהסיפור יו שה
טוב, מעניין ומדבר בדיוק עליהם, על המעבר 

על ילד כאן מהילדות לנעורים. מסופר 
מתנה מדוד שלו ומה קורה  ,שמקבל אופניים

לו במהלך אותו היום. בדיוק כמו הילד 
  - 1979 'ילדי כיתה ו - גם אנחנו ,בסיפור

 דיםחברת הילקיבלנו אופניים חדשים בסוף 
היינו צריכים תה הפעם הראשונה שכי זאת הי

 של אותם ימים עד ל"מוסד"מהקיבוץ  הגיעל
. הסיפור (מתחם בתי הספר נעמן של היום)

זמני, ידעתי שהילדים -סלי ועלהוא אוניבר
 יתחברו למשהו איכותי. 

 שאלה: היו דרישות מיוחדות מההפקה הזו?

: מיכל ביקשה שכמה שיותר ילדים עדי
ובקשה חשובה נוספת:  .מבצעישתתפו ב

מסיימי כיתה  שבויהיה חלק מסוים בהפקה ש
להוסיף להצגה . תכננתי ' יקבלו ביטוי בולטו

חלק שאינו מופיע בספר המקורי ולספר 
במהלך ההצגה גם את הסיפור המפורסם 

. תכננתי שהקטע "הפר פרדיננד"מהספר על  
'. הסיפור על הפר יהיה ייחודי לכיתה ו הזה

עלה במהלך ההצגה כסרט וידאו  פרדיננד
וילדי כיתה ו' הציגו בו ואפילו צילמו אותו... 

 . בעצמם)התאומות עדי ו... רוזנקיאר( 



 

 שאלה: מי היו השותפים בהפקה?

: קודם כל הילדים הנפלאים של עדי
היו נפלאים גם בהופעה וגם הם בים. "המרח

בהכנות של התפאורה והבמה. אחריהם 
בים "חייבים לציין את עובדות המרח

הובילו לוינסון ואורטל  רייז עינב :והש"שנים
ועינב דאגו  גירש את התפאורה. איטה, מיכל

בלן -ושות. גייסתי את מעיין פרנקללתלב
שיערוך את קטעי הוידאו והוא עשה זאת 

. אביטל מסד עיצב נפלאהבצורה מקצועית ו
את מפת ישראל כך שנוכל להשתמש בה 

בתמונה הראשונה. אמא שלי התנדבה מיד 
                                      לעצב את הריקודים. 

 .י לציין במיוחד את אריקה המדריכהחשוב ל
כשנודע לי שהיא בוגרת מגמת תיאטרון 
מחיפה ביקשתי ממנה מיד להיות עוזרת 

ומפיקה ראשית. היא עשתה זאת  במאי
בצורה יוצאת דופן והקלה עלי את העומס. 

צוות ההגברה  –שותפים חשובים נוספים 
 והתאורה בפיקוד בוריס סיפר.

שאלה: איזה שינויים עשית בסיפור 
 כשהעברת אותו למחזה?

בסיפור של  .: קצת שיניתי את הזמניםעדי
עמוס עוז מדובר על ימי המנדט הבריטי 

שהילדים יתבלבלו מדי מהעניין לכן  וחשבתי
העברתי את זה לשנים הראשונות של 

יש הצגות שבהן המדינה. חוץ מזה אני אוהב 
שני סיפורים מקבילים שאחד מפענח לגיבור 
את מצבו. זאת הסיבה שהוספתי את הפרק 

הפר של "הפר פרדיננד". כמו סומכי גם 
 .ד מתבגר בגוף אבל נשאר ילד בנשמהפרדיננ

 –משניהם התנהגות מסוימת כבוגרים מצפים 
מור על האופניים ולא שמסומכי מצפים שי

מפרדיננד מצפים שילחם וישגה בפנטזיות, 
במלחמת שוורים. שניהם נכשלים בגבורה 

במבחן הבגרות הזה אבל שניהם זוכים 
במשהו אחר בתמורה, פרדיננד מאושר תחת 

סומכי מאושר עם אהבה ועץ השעם, 
לי בהצגה, אולי עדיף לא ראשונה. זה המסר ש

 להתבגר??

שאלה: הצגה כל כך מוצלחת, למה רק פעם 
 אחת?

 -משהו חובבני חד הפקה כזאת: אני רואה עדי
הצגה אחת פעמי, כמו טיול שעושים בחו"ל, 

 כרונות נשארים לכל החיים.יהזאבל 

 

שאלה: האם אתה מתכוון להציע את המחזה 
 לקיבוצים אחרים?

 יהיו: בשמחה. ראשונים שאציע להם עדי
שכנינו מעין המפרץ. לכן היה לי חשוב 

 צופים גם מעין המפרץ.בואו שי

 שאלה: האם יש תיעוד מצולם למחזה?

: הראל כהן צילם את כל הערב והעלה עדי
ראיתי ומאד כבר את הצילום. אני  "יוטיוב"ל

 תי.ינהנ

שאלה: האם היית מרוצה מהתוצאה הסופית 
 משנה ?ומה היית 

יקט כזה יש שני צדדים, : כשעושים פרועדי
הצד החינוכי של התהליך והצד המקצועי של 

התוצאה. אני מאד מרוצה משני הצדדים. 
בערב עצמו עמדתי בצד ופשוט נהניתי 

מהעצמאות והעבודה של הילדים, לא הייתי 
הסרט צריך להעיר כלום. כשצפיתי בצילום 

ע"י נאמר יכולתי להבין את ה ,של הראל
הקהל היה קשוב הצגה כי השחקנים ב

נת. חבל לי שהתאורה וההגברה היתה מצוי
 לא היתה מספקת אבל אני לא מתלונן. 

 החוויה בלב היא החשובה באמת. 

 

 

 



 

 3צבר מספר 
של כבר הזכרנו בעיתון הקודם את בואם 

החבר'ה כבר .  3חברי גרעין צבר מחזור 
לו ים בקיבוץ, מתארגנים בחדרים שקיבשבועי

ובמועדון שלהם וכבר הספיקו לעשות לא 
שלושה ימים באימון גדנ"ע, להילחם  –מעט 

ואפילו להתיצב בלשכת הגיוס  בול-בפיינט
בקרוב יתחילו להתארח  .לצו גיוס ראשון

חסרות מספר קטן עדיין במשפחות מארחות )
בואו הצטרפו למארחים  – של משפחות(.

 בביתם חייל או חיילת. 

 והיכרות קצרה:                                           

                                            גרמניה –רחל לוי 
                                    אנגליה –גדעון ורנר 

                                        דרום אפריקה –נועם שאבו 
                                               גרמניה –אמילי וייס 

                                    ספרד –גרסיה  (ציון)ים 
                                       ספרד –גיא רוטנברג 
                                     אנגליה –אורי פירסט 

                                      אנגליה –שירה לנג 
                                       הולנד –ליאל יונקר 

                                       ספרד –אלה גן 
                                    )בת( אנגליה –יובל אופיר 

                                         אנגליה –וד קמרון יד
                              בלגיה –אלקבס  (שלמה)נתנאל 

                          ספרד –אלבה אהרוני חימנס 
                                   דורם אפריקה –ליאם גולד 

                                אנגליה –אסמוכה  (יוסף) רפי
                                          אנגליה –נדב מאירסון 

                                             שוויץ –נעה גורן 
                              אנגליה –פורת  (מאיה)טלי 

                                      דרום אפריקה –לאה רוי 
                                         אנגליה –אדי הירש 
                                           אנגליה  –בן שבבו 

                                    דנמרק –מון תלאמי סי
                                   פינלנד –קורקי  (איריס)עם ואלינ

צרפת                                –ג'סיקה זגדון 
  יואב              אנגליה

 

 

 

 בול"-בלבוש קרבי באימון "פיינט    

 

 מבלים בבריכת השחיה המקומית           

 

 

 

 

 כוס ברכה נישא 

 לענת ואיגור 

  אלי ומורלנישואי 

 ומכשולים אחרי הרבה עיכובים

 שמחה גדולה לכל משפחת צ'רמשניוק

 

 

 

 



 

 
 

 !מערכת שערים החדשה
 לחברים שלום! 

 
  . לבשר על תחילת פעילותה של מערכת השערים החדשה והמשודרגת יםאני שמח

 מערכת זאת אמינה הרבה יותר, מגיבה מהר יותר ופשוטה יותר לתפעול. 
  :שערי הקיבוץ שלוש דרכים לפתוח את

עלות . לחברי הקיבוץ בלבד. השלטים החדשים מגיבים מהר ופשוטים לתפעול שלטים חדשים -שלטים  .1
 וימכרו בהמשך )נעדכן ממתי ניתן לרכוש(.₪  100שלט 

 תוכלו להתקשר למספר השער המבוקש כפי שהיה נהוג עד היום - טלפון .2

 .  תצזאת הדרך הפשוטה והמומל - אפליקציית שערים חדשה. .3

 
 

 :הסבר על התקנת האפליקצייה
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 

 גלעד דוכס    בברכה,

 palgateחיפוש האפליקצייה בשם: 

 התקנה ורישום השם הפרטי בזמן ההתקנה
 )אין צורך לקוד שנשלח אוטומטית(

לאחר ההתקנה, יש להקיש על האפליקצייה ויפתח 
 מסך עם רשימת השערים

יש ללחוץ עלך הכפתור הכחול הצמוד לשער 
 המבוקש

 בהצלחה!



 
 .אני אביגיל. ,אז למי שלא מכיר

לקראת השנה החדשה וסיום התפקיד שלי 
אני רוצה לשתף קצת במה  ,בחכ"מ ובקיבוץ

 .שקורה מאחורי המתג והשקע..
אפילו זה  -רבלתי מתנצלת מראש אם ס

 , וכלום לא לינארי. מורכב יותר
איזור ב –ברחבי הקיבוץ  –מה שבטוח 

המוסדות  חשמליה, בביתהתעשייה, בענפים ב
 ובמרפאה הישנה עובדים קשה.

לפני 'אורמת', עבדתי כמה מילים עלי: 
בחברת 'טהנא מערכות' שמבצעת תכנון 

בדגש על  ,מפעלי לקווי הייצור-פנים
 .אוטומציה ומימוש רעיונות לשיפור תהליכים

גם כל נושא האינטגרציה בין המערכות 
והתאמות במבנה לאורך שלבי הביצוע 

 .גם ניהול הקמה -ך השונים. וכשצרי

שנתיים, כדי להשלים את פרויקט לפני יותר מ
עשיתי סטאז' קצר בחברת גלובל  ,הגמר שלי

כפר מיזם באז פאוור. 'גלובל פאוור' תכננה 
לשימוש בגז טבעי לייצור חשמל  מסריק

וואט ולניצול החום -קילו 2,000בהספק של 
השיורי לחימום קדם של מי ההתפלה או 

די להבין טוב מות דוקרט. כלקירור של אול
ושאלתי  , פניתי לגיוראצרכי הקיבוץיותר את 

כמה שאלות. כבר בפגישה הראשונה נחשפתי 
ליחסי הגומלין המורכבים שבין ענפי הקיבוץ 

 והתאגידים השונים. והסתקרנתי. 

הגשתי את עבודת הגמר ובמקביל, הוזמנתי 
לכמה פגישות המשך. משם התגלגלה לידי 

)בהיקף של יום בשבוע( לבנות ההזדמנות 
ולהיות  תכנית אב למשק החשמל בקיבוץ

בצומת המקצועית לבדיקת ההתאמה של 
 –המיזמים למערך הכולל. אלו שהבשילו 

ליווי הנדסי במטרה לייעל את ייצור קיבלו 
 .וצריכת האנרגיה בחטיבת הקרקע

 

פרופיל הצריכה בקיבוץ משקף מדינה קטנה; 
ל מתקן ההתפלה, ש 24/7עם צריכה קבועה 

ל דוקרט צריכה תעשייתית במתח גבוה ש
תחנות השאיבה  ,ומבני התעשייה שמדרום לו

עונות השנה וגם הצריכה ל בהתאםהפועלות 
הביתית במגורים המתחלקת במתח נמוך 

לתעריף אחיד ותעריף תעו"ז. לאחרונה נוסף, 
ע"י חברת 'גרין ספוט', צרכן שמאפשר טעינת 

ון לאפשר אגירה רכבים חשמליים עם חז
ניידת באמצעות יכולות הזנת חשמל ממצברי 

 הרכב אל הרשת.

 הקיבוץ קיבל הזנה יחידה ושילם - בעבר
חברת החשמל לישראל. ל חשבון חשמל יחיד

לאורך השנים, נולדו יצרני חשמל פרטיים 
מוני  הוצבו ובתוך הקיבוץ ,מחוץ לקיבוץ

של הצריכה, מדידה חשמל על מנת לאפשר 
הגיע גם החיוב  –הפרטת השירותים ועם 

 החודשי.

התצורה הייחודית של מחלק חשמל היסטורי 
אי חשמלי -מאפשרת לקיבוץ להיות חצי

 ולנהל משק אנרגיה כמעט עצמאי. 

חכ"מ כיום קונה באופן מרוכז חשמל במתח 
גבוה מ'דליה אנרגיה', שהיא יצרן חשמל פרטי 

 .)יח"פ(, תמורת הנחה על רכיב הייצור

מגבה חלקית בזמן הפסקות ה, נוסף יצרן
 של הקיבוץ גנרטור-דיזלהחשמל, הוא 

 .בהסדר השלה יזומהמשתתף ה

שנים שחכ"מ קונה חשמל גם  ששכבר 
מתאגיד העסקים של הקיבוץ המייצר חשמל 

וולטאי על גגות הרפת, דוקרט וסילורה. -פוטו
וולטאי עושה שימוש בפאנלים -חשמל פוטו
 סולאריים. 

שעות שמש )מתוך  1,700ל נהוג להתייחס
( בשנה, כלומר המערכת מפיקה חשמל 8,760

הקמה ותחזוקת המערכת  .מהזמן 20%כ
מותקן )מתייחס -וואט-מחושבת לפי קילו

לזרם הישר( בעוד שהתקבולים מתקבלים 
מיוצר )בזרם הרשת, זרם -וואט-עבור קילו

 חילופין(. והכל במתח נמוך.

מערכות  3הקימה 'קרן שמש'  2015בשנת 
-וואט באסדרת מונה-קילו 630של כ בהספק

שודרגו  2019נטו ובאסדרה מסחרית, ובסוף 
מערכות  7מספר גגות והושלמה הקמת 

וואט, ע"י 'נופר' -קילו 1,200נוספות, כ
באסדרה מסחרית. מערכת ניטור ממוחשבת 



נתונים לשימוש צוותי  קוראת ומתעדת
 האחזקה.

מוקמות מערכות , בבריכות הדגיםבימים אלו, 
'נופר', היודעות חברת צפות בשותפות עם 

המים בהתאם לנוח על הקרקעית בעת ריקון 
הכיסוי הוא כשליש  שטח. מדגהה לדרישות

המערכות במדגה  30משטח הבריכה. 
מותקן. -וואט-קילו 8,900-מסתכמות אל כ

שדרוג התשתיות מתכתב עם הרפורמה של 
ותכנית  6ה, כביש משרד החקלאות למדג

שיקום נחל נעמן. הליווי ההנדסי והמעורבות 
הצמודה של אנשי התשתיות בקיבוץ נמשכת, 

 עכשיו נשאר רק לחכות להפעלה.

ההספק המצטבר יציב את הקיבוץ לראשונה 
בעמדה בה בשעות מסוימות ביום, נייצר יותר 

 מהצריכה העצמית. 

מתעדכן אחת תעו"ז )תעריף עומס וזמן( 
תמריץ אותו מציעה חברת לשנה ומהווה 

חשמל ללקוחותיה במטרה לווסת את צריכת 
החשמל הארצית על ידי עידוד הצרכנים 

לצרוך חשמל בשעות בהן הצריכה הכללית 
  נמוכה. 

הנות מהפרשי התעריפים בשעות יכדי ל
חשמל בשיתוף לאוגר ההשונות, נבנה מודל 

קר ממכון פעולה עם 'אגירה לישראל' וחו
'נאמן' בטכניון. הוגדרו מחזורי פריקה וטעינה 

מישות ועל ג תוך שמירה על רזרבה תפעולית
 .ייםהפעלה עתיד ילמשטר

מביא את מנגנון ההתחשבנות הנוכחי  -כל זה 
בין גורמי הייצור והצריכה אל נקודת מפנה. 

תשודרג  יותר, ומדויקמץ להתנהל נכון במא
וגם קריאת המונים בקרוב מערכת 

 חברת חשמל.ול התחשבנות החודשית מה
בפרישת סיבים אופטיים גם שדרוג זה כרוך 

אל ארון תקשורת ומהם אל היצרנים השונים 
IPP .שיישב בחדר החשמל הראשי 

הפסקת החשמל הקרובה נובעת מהצורך 
להזרמת  חיבור החשמל הנוכחי כפלת גודלבה

נדרש להתקין תא חדש, עם  .עודפי הייצור
ומסדר מתח גבוה שיתאימו גם  ההגנות

יצור הסולארי לדרישות חח"י לניתוק הי
 זורית. במהלך הפסקת חשמל א

, תמורת אחוז לא ידוע קיבוץמחוץ לשטח ה
משטחי התעסוקה, מחכים לקול קורא 

לאגירה במתח עליון. אזכיר גם את האישור 
של ועדת התשתיות הלאומיות לשת"פ 

 וולטאי של-האזורי להקמת שדה פוטו
וואט קרקעי, יחד עם 'דוראל'. -קילו 200,000

 חשמל זה יזרום ישירות אל הרשת הארצית.

כרות יאני רוצה להודות על הה -ועכשיו 
עם בעלי התפקידים שלי והעבודה המשותפת 

אלו ההזדמנות להיות בתפקיד. היו עצם ועל 
 .שנים מלמדות, פוריות ומשמעותיות עבורי

מעורבים  להיות קיבוץהחברי למאחלת 
להפגין מקצוענות מול , חמפתהבעמדות ו

האינטרסים הדומים והשונים של השותפויות 
את מיזמי האנרגיה ולהפוך  להוביל ,הגדלות

 וצומח.לענף מכניס 

 שנה טובה,

   שמש-אביגיל הר
 עמית אילת( של)

 

 

 



 
 עם אביטל שטנגר

בצלו של עץ על דשא  -נפגשנו ככה על הדרך
שבוע והיה מוכן  סיים בידוד שלאביטל  .ירוק

הקורונה  מהזווית הנורבגית ומזומן לספר על 
 שנה. 20שם הוא חי כבר כמעט 

ה היה בדיוק לפני שנשלו הביקור הקודם 
וחצי עת פרצה הקורונה לחיינו )רק דיברו על 

הפעם זה כמובן הרבה יותר  (מסיןאיזה עטלף 
 רציני עם בדיקות וטפסים ושבוע בידוד.

                   ? אז איך נראית הקורונה בנורבגיה
אביטל גר במקום מאד קטן מבחינת כמות 

האנשים ומצד שני מרחבים אדירים פתוחים 
של יערות והרים ונחלים זורמים כך 

יעה או לפחות שהקורונה לא כל כך השפ
 –בעיר הבירה אוסלו תה פחות מורגשת )הי

זה היה שונה כמובן( מוסדות החינוך לא 
נסגרו כלל, החיים נמשכו כסדרם כי ממילא 
אין התקהלויות גדולות. החיסונים התחילו 

מאוחר מאד, חיסנו לפי הגילאים עד שני 
 . 18חיסונים בלבד. אין חיסונים מתחת לגיל 

  

 פחתוהכפר של אביטל ומשזה הנוף ו

מנהלים את   אביטל ואשתו תרזה
 הסופרמרקט של הכפר )בעצם של כמה כפרים 

 

ן. זהו עסק עצמאי לחלוטי קטנים באזור(
ל המיקום ש לאחרונה הם פתחו גם בית קפה,
ראשי" "הסופר קרוב לים וקרוב לכביש 

ם להגיע המחבר בין הישובים, אך כעת ממעטי
הנורבגים הם . לבית הקפה בגלל הקורונה

להם עים וצייתנים ויש אנשים ממושמ
פחות. בנורבגיה אין מסכות. הוראות לטייל 

מפרידה בין קהל יש רק זכוכית מגן ה
הפעם היחידה שלבשנו "הלקוחות והצוות. 

באו אורחים מסכות היתה בחג הפסחא כי 
שכן, ג'ל ידיים הוא חובה! . מה וקצת תיירים

אתה חייב להראות  את ידיך כדי להוכיח 
. בדיחה מקומית "בג'ל הידיים שהשתמשת

מספרת שכשביטלו את חובת מרחק שני 
-אז  הנורבגים חזרו למרחק הרגיל  המטר,

    חמישה מטר.... לא מתחבקים שם יותר מדי 
 בטח לא כמו בישראל.()

 

 טיול משפחתי בטבע המקומי

עשיתי רק "את בדיקת הקורונה הראשונה 
ר אחרי כבהייתי לפני הטיסה לישראל אבל 

 ןהחיסומבצע בנורבגיה  – שני חיסונים." אגב
להמון כותרות ראשיות  הבישראל זכ
המהירות והביצוע ממש עוררו בעיתונות, 

התהפך ברגע שהיה מבצע  אבל הכל  ,הערצה
צבאי קטן, כי  הנורבגים בגדול לא אוהדים 

הכוחניות הישראלית. גם במיוחד את 
 הפוליטיקה שולטת בעיתונות.בנורבגיה 

פר אביטל  היתה חוויה , מססה לישראלהטי 
כל המון בדיקות ומסכות על , לא  פשוטה

מח שלא הבאתי איתי את צעד ושעל ואני ש
זה היה מקשה עוד יותר. מצד המשפחה כי 

שנלקח בחשבון ידוד )נחתתי  פה לב ,שני
בתכנון ימי החופשה( בפעם הראשונה, וזכיתי 

לחוות את חווית הקורונה בישראל ובדיוק 
ימים שהגעתי היו ימי קורונה די סוערים ה

 מאומתים לא מעטים(.מסריק )-בכפר



 

באדיקות מגיע די  - ממשיך אביטל -אני 
ית שמח לפגוש חברים ובני תמיד מרגיש בבו

מתמלא באנרגיות טובות, מרגיש , קבוצה
נוסע בשדות ובמרחבים המקומיים  ,שייך

ינת פה ינפתחת. נפלתי לתקופה מענוהנשמה 
בקיבוץ כי מעבר לקורונה גם עניני השיוך 

 פגשו אותי.   

מודה שזה היה מעניין לראות את , (איטהאני )
הקיבוץ דרך העיניים של אביטל ולהרגיש כמה 
הוא מחובר, וזה מעניין במיוחד אחרי שתיאר 

, מקום קטן - בפני את המקום בו הוא חי
( ..אזור.למקרה ותזדמנו להכפר ליירגולן )

שער הכניסה  -המיקום הוא החוף המערבי 
המון ממוקמות זור כולו בא .לפיורד הצפוני

חוות חקלאיות רחבות ידיים, נופים עוצרי 
 .של הרים מושלגים ונחלים מפכים נשימה

מורגשות ביותר אם זה סתיו עונות השנה 
פורח וכמובן  אם זה אביב ירוק ,ושלכת

הכל  .שלגים עמוקים בחורף וקיץ בהיר ורגוע
משעמם. כולם מכירים ה... כל כך ציורי וטיפ

את כולם, ואין יותר מדי אקשן, אז  בתוך 
גלוית הנוף הזו אביטל חי אבל  מרגיש המון 

             קשר וחיבור לקיבוץ ולישראל, כי  
 כאן זה הבית.

 

 אנחנו שם וליבנו כאן...

נמשיך לעקוב  -שמחתי  להיפגש ולשמוע 
נות הנוף ולראות את תמו –אחריך בפייסבוק 

 המרשימות. להתראות בפעם הבאה

 

 איטה.,    שמעה רשמה והתרשמה

 

 הפעילות חוזרת
שמחנו לארח בשבתות מבקרים רבים 

המיזם של " שבת ישראלית"במסגרת מיזם 
משרד התרבות והמועצה לשימור ממשיך גם 

 במהלך ספטמבר ובחגים. 

. הפעילות כםמוזמנים להגיע עם אורחיכולכם 
וללא עלות!  ומתווסף גם  בהרשמה מראש

 משחק משימות קליל ונחמד למשפחות!

ניתן להגיע   9מתחילת חודש  ובנוסף, החל
 להתפנק אצלנו על דשא חצר הראשונים עם 

 ��קפה ועוגה ומוזיקה טובה בצ'כוליטא 

 שעות הפתיחה שלנו

 17.00-20.00ראשון 

 17.00-20.00+  9.00-14.00חמישי -שני

 20.00-23.00 -חמישי 

 10.00-14.00-שישי 

 10.00-14.00 -שבת 

 נשמח לראותכם 

 צוות התיירות וצ'כוליטא

 



 
 פותחים שנה בחינוך החברתי

ערכות יהחופש הגדול שלנו הסתיים בשבוע ה
במהלך השבוע שבו המשפחות  ...ת אחרקצ

יצאו לחופשה והצוותים הכינו את שנת 
הפעילות הקרובה קבלנו עדכונים על ילדים 

 ונערים שנמצאו חיוביים לקורונה.

את השנה פתחנו כשחלק קטן מהילדים עדיין 
מנסים ללמוד יחד עם העולם בבידוד, ואנחנו 

 איך בונים שגרה לצד המגפה.

ילדים  74שנה עם פתחנו  בים"במרח
 .(בים"מרחמסגרות ) שלושו', ב-מכתה א'

עינב רייז, אורטל בים יובילו השנה "את המרח
)שמגיעה אלינו מחיפה(.  לוינזון וסיגלית גל

לצדן צוות צעיר ואיכותי שכולל מדריכים 
 בוגרים, ש"שינים ומוסדניקים שלנו.

קיימנו טקס מעברים מרגש לקבלת ילדי כתה 
, ויומיים של פעילות לפני שהילדים פתחו א'

שנה בבית הספר, מה שהקל על המעבר ויצר 
אפשרות להכיר את המרחב החדש, הקבוצה 

 והצוות.

נערים  60שלנו מונים השנה הנעורים 
מועדונים לפי שכבות  2-ונערות, ויעבדו ב

 הגיל.

דו קבוצת , ולצדי קורןדואת הנעורים מוביל 
אנחנו מחפשים מדריך  - ש"שינים מקסימה

בוגר נוסף, ונשמח לעזרתכם במידה ואתם 
 מכירים מישהו מתאים. 

לאחר קיץ שבו מרבית הנוער עבד בענפים 
השונים בקיבוץ, הם פתחו שנה בחומוס חגיגי 

 במבנים המשופצים.

שנת תשפ"ב  החינוך החברתי יוצא לדרך...
נינו אתגרים נוספים בכל לבטח תעמיד בפ
בהסתכלות אחורה על  - הקשור לקורונה

השנה וחצי האחרונות ברור לכולנו עד כמה 
המקום הזה משמעותי וחשוב לילדים שלנו 

 ולקהילה כולה.

 

 

גרה מבורכת והרבה שתהיה לכולנו שנה של ש
 .מפגשים חברתיים

 מיכל גירש                                   

 

 

 

 

 



 
 חדשות ממרפאת נעמן      

 

מונעת הוכנסה לסל הרפואה הבמסגרת 
הבריאות בדיקת נשאות לסרטן השד 

 והשחלה.
הבדיקה מיועדת עבור נשים בריאות מעל גיל 

 ממוצא אשכנזי מלא או חלקי. 18
לציין שהבדיקה אינה עבור הנשים  חשוב
 :האלו

נשים שחלו בסרטן שד, שחלה, חצוצרות, * 
 רחם וכ"ו.

קרובי משפחה מדרגה ראשונה )הורה, * 
 .50אח/ות, בן/בת(  שחלו בסרטן מתחת לגיל 

אם במשפחה ידוע על נשאות גנטית בגן * 
 הקשור לסרטן תורשתי.

 

יש לפנות ו אינם מתאימים לבדיקהאלו כל 
 .ליעוץ גנטי 

 

בשעות אחה"צ תגיע    26.9.2021  בתאריך
 בדיקת הסקר אצלנו במרפאה.

ת ומתאימות לבדיקה נשים המעוניינו
מוזמנות להירשם טלפונית במזכירות 

 המרפאה.
 

במידה וקיים ספק להתאמה עבור הבדיקה 
 ניתן להתייעץ עם האחיות.

 

בברכת שנה טובה ובריאה 
 מרפאת נעמן.

 

 
 קומונה חדשה 

הקומונה חברי השבוע נקלטו בקיבוץ 
 -במסגרת שנת שירות לפני צבא השביעית 

 מתחם נעמן.ב

ואלו  - שירות מקסימיםובנות שמונה בני 
בן, יואב, עומרי, יונתן, נועם, שמותיהם: 

 ניר, נטע ועדי.

במהלך השנה הם יתנדבו בשלושת בתי הספר 
ובחינוך "יובלים" , בהוסטל נעמן שבמתחם

הבלתי פורמלי של כפר מסריק, עין המפרץ 
 ואחיהוד.

השנה גם התחדשנו במבנה חדש )חצי 
 והפך לבית נעים ומזמין.מדוארט( ששופץ 

אתם מוזמנים להכיר אותם ולתת 
 לכולם הרגשת בית אצלנו בקיבוץ.

 יערה גינת    

 

  

 החבר'ה העליזים בתמונה קבוצתיתהחברהחבר



 

 

 

 

 

של העמוד ון תהתחבחלק 
נים שני צילומים מתוך עיתו

שהופיעו לאחרונה: אחד 
ראיון גדול ובו  –סט בכלכלי

עם יורם אייל בן הקיבוץ 
שמשמש היום כמנכ"ל של 
 חברת דלק. מרשים מאד. 

בעיתון הזמן הירוק  -השני 
 ובו תמונה מהצעירים שלנו

 וח מנות.משל מכינים


